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Es posaran en marxa el 2014

Es posaran en marxa més 
endavant

Un dels autobusos de la xarxa de bus exprés de la Generalitat en una de les línies de Barcelona que ja estan en funcionament ■ EL PUNT AVUI

Lurdes Artigas
GIRONA

El pressupost de la Gene-
ralitat per al 2014 preveu
una inversió de 10 milions
per a les xarxes d’autobu-
sos de les comarques giro-
nines, 400.000 euros més
que aquest any (un 4,2%
més). Aquest increment
anirà bàsicament destinat
a la creació de les primeres
línies de bus exprés a la
demarcació. Segons expli-
quen fonts del Departa-
ment de Territori i Soste-
nibilitat, que destaquen la
prioritat que es dóna des
de la Generalitat a la
política en transports pú-
blics, les noves línies cobri-
ran les rutes Girona-Olot i
Girona-Blanes i la previsió
és posar-les en funciona-
ment a mitjan 2014.

La xarxa de busos ex-
prés de la Generalitat, que
va estrenar les primeres
línies a finals del 2012, pre-
veu un total de 40 línies a
Catalunya –les que el 2011
van portar més viatgers–:
dinou a Barcelona i set a
cadascuna de les altres
tres demarcacions. Actual-
ment, ja n’hi ha sis en fun-
cionament a la demarcació
de Barcelona, que enllacen

RUTES Les primeres de la demarcació seran Girona-Olot i Girona-Blanes MILLORA El servei serà en vehicles d’altes
prestacions i amb prioritat de pas PRESSUPOST L’any que ve es destinaran 10 milions a la xarxa gironina, un 4% més

La Generalitat engegarà el 2014
dues línies de bus exprés a Girona

la capital catalana amb di-
verses poblacions del Va-
llès i amb Igualada.

Pel que fa a les set línies
previstes a Girona, cal dir
que, de fet, les dues que en-

traran en funcionament el
2014 són en realitat tres,
ja que la ruta Girona-Bla-
nes és la suma de Girona-
Lloret i Lloret-Blanes. Pel
que fa a la ruta Girona-

Olot, cal destacar que tam-
bé té Banyoles com a para-
da intermèdia. Quedaran
pendents per a més enda-
vant Girona-Palamós, Gi-
rona-Santa Coloma de

Farners, Girona-l’Estartit
i Figueres-Roses.

La principal caracterís-
tica d’aquest nou servei és,
com el seu nom indica, la
velocitat comercial alta; és

a dir, trajectes de menor
durada. Això s’aconse-
gueix amb poques parades
i usant els carrils bus, i so-
bretot gràcies a la prioritat
semafòrica bàsicament en
els accessos a les ciutats:
quan el bus s’acosta, el se-
màfor es posa verd. L’altre
gran tret de la xarxa de
busos expres és que els ve-
hicles que s’utilitzen –un
terç del cost dels quals l’as-
sumeix la Generalitat (la

resta, l’operador)– són
d’última generació, poc
contaminants i amb altes
prestacions. A més de mi-
llores en la comoditat i l’ac-
cessibilitat, disposen, per
exemple, de Wi-Fi. Altres
característiques són unes
parades funcionals i ben
equipades amb informa-
ció en temps real, i una bo-
na freqüència en hores
punta, que encara no s’ha
concretat en el cas de les
noves línies gironines. ■
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Es posaran en
marxa a mitjan
2014. Ara en
funcionen sis a
Barcelona
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Infraestructures i Transports La inversió de la Generalitat al 2014
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El govern destinarà l’any que ve 3.460.000 euros a
la posada en marxa del servei de rodalies de Giro-
na, que té previst engegar el primer trimestre del
2014, paral·lelament al de Tarragona, mentre que
el de Lleida s’engegarà més cap a mitjan any que
ve. Inclourà un tren cada hora entre Blanes i Fi-
gueres entre les sis del matí i les deu de la nit, i ca-
da dues hores, entre Figueres i Portbou; la matei-
xa alta freqüència que estava prevista des que es
va projectar el servei, que inicialment s’havia
anunciat per a la primavera del 2012. Finalment
es llançarà, doncs, gairebé dos anys després. Tot i
el gran canvi per a la mobilitat ferroviària gironi-
na que suposarà l’entrada en funcionament de

Els ports gironins s’enduen 2.840.000 euros del
total de 5.930.000 pressupostats a tot Catalunya.

El port gironí que rebrà una inversió pública
més alta és el de Roses, amb 1.180.000 euros. La
majoria serà per millorar les instal·lacions desti-
nades als vaixells de creuer. Així, es destinaran
400.000 euros a l’adequació del moll oest com a
moll de grans eslores i vaixells de creuer i 200.000
a dragatges a la zona nàutica, que no és clar si serà
perquè els vaixells de creuer que ara han d’amar-
rar a mitja badia puguin amarrar a port o bé no-
més perquè puguin fondejar millor. També es pre-
veu una partida de 380.000 euros per remodelar
la zona interior del port esportiu.

El pressupost de la Generali-
tat per al 2014 preveu una in-
versió d’uns vuit milions
d’euros en conservació de
carreteres a les comarques
gironines, uns 700.000 eu-
ros més que el 2012 (un
9,6% més). Des de Territori i
Sostenibilitat expliquen: “Ja
que no es pot invertir en no-
ves carreteres, volem fer se-
gures les que ja existeixen
amb un bon nivell de mante-
niment.” En la inversió co-
marcalitzada, destaquen els
1,3 milions que es destinaran
al Gironès i els més de

Pel que fa a la resta de ports de la demarcació de
Girona, destaquen en el pressupost per al 2014 de
la Generalitat les partides destinades a la pavi-
mentació del moll comercial i de la zona de venda
de peix de Palamós (un total de 360.000 euros), a
les remodelacions de les llotges de peix de Llançà
(250.000) i l’Escala (200.000), a la renovació de
les passarel·les del port esportiu de Blanes
(200.000) i una dotació per al passeig marítim del
Port de la Selva (100.000).

800.000 tant al Pla de l’Es-
tany com a l’Alt Empordà.

A banda del manteni-
ment, la principal inversió en
carreteres serà per a les mi-
llores de la seguretat viària a
l’N-141e (la “carretera de la
vergonya”). El projecte es va
posar a licitació per 1,7 mi-
lions a l’octubre i s’ha d’adju-
dicar les pròximes setmanes
perquè les obres han de co-
mençar al gener. El pressu-
post del 2014 preveu tres
partides de 400.000 euros
(una per a Anglès, una a Bes-
canó i una altra a les Planes).

tants nous trens diaris amb parada a totes les es-
tacions, la intenció és no disminuir el nombre de
trens regionals, que actualment són vuit en cada
sentit. El que sí que caldrà, segurament, serà re-
ajustar alguns horaris. El nou servei de rodalies de
Girona, que es coordinarà amb la línia de tren del
Maresme, inclourà les vint estacions del recorre-
gut: Blanes, Tordera, Maçanet-Massanes, Sils, Cal-
des de Malavella, Riudellots, Fornells de la Selva,
Girona, Celrà, Bordils-Ju-
ià, Flaçà, Sant Jordi
Desvalls, Camalle-
ra, Sant Miquel
de Fluvià, Vi-
lamalla, Fi-
gueres, Vi-
lajuïga,
Llançà,
Colera
i Port-
bou.

Rodalies es posarà en marxa
el primer trimestre, amb un
tren cada hora en cada sentit
entre Blanes i Figueres

Trens
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Vuit milions per mantenir carreteres

Ports
Inversió a Roses, per millorar
les instal·lacions dels vaixells
de creuer, i a Palamós, per
pavimentar el moll comercial

EMPRESA
Caganer.com presenta
41 noves figures i s’estén a
Suïssa i al Japó

INFRAESTRUCTURES
Traslladen tres torres
de la línia de les
Gavarres

UNIVERSITAT
Acaba la campanya
dels dos aspirants al
rectorat de la UdG

SUCCESSOS
Els detinguts pels atacs al
Paradise de la Jonquera no
volen declarar davant la policia
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a setmana que ve, la constel·lació gastronòmica
de les comarques gironines pot canviar, però di-
fícilment perdrà posicions en el podi dels millors

restaurants. Que en un territori tan petit, com és el de
les comarques gironines, conflueixin fins a vint estre-
lles Michelin, repartides entre setze restaurants, és
un cas únic al món. No és fruit de cap casualitat, sinó
que és el resultat de diferents factors, però sobretot
del treball creatiu de molts cuiners i restauradors que
viuen constantment sota una gran pressió; primer,
per situar-se entre els millors del món, però sobretot
per poder mantenir l’excel·lència. Aquests setze res-
taurants ara han estat reconeguts i premiats pels pe-
riodistes gironins amb la Mosca de Sant Narcís, per la
projecció que fan arreu del món de les comarques gi-
ronines. Un reconeixement que aquests cuiners han
volgut fer extensiu als seus col·legues dels fogons que
fan una cuina més casolana, i alhora compartir-lo
també amb l’Escola d’Hostaleria de Girona. Un gest
que els honora i que demostra que no viuen a les es-
trelles sinó que toquen de peus a terra, i que no rene-
guen dels seus orígens sinó que estan al costat i
s’identifiquen amb la gent del territori.

L
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L’APUNT

Estrellats amb mosca

ngenis@elpunt.cat
Narcís Genís
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LA FOTO
■  Escultura
de castells a
la UdG. Els Xo-
riguers de la
UdG tenen, des
d’ahir, una es-
cultura de Carles
Teixidó (un pilar
de 4) al pati del
rectorat. L’equip
d’Anna M. Geli
ha volgut agrair
l’activitat de la
colla, nascuda fa
17 anys.

Manel Lladó
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Política
El consell nacional
dels convergents
aprova avui l’acord
per compartir llistes
i sumar al territori

Dos anys després
de l’última reunió i
de donar-hi allargs,
obre la porta a una
trobada

L’Estat
s’avé ara
a convocar
la bilateral

CDC i Rcat
s’associen per
un “estat
independent”
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Intent frustrat d’arribar a
un pacte entre la direcció
del PSC i els crítics. Al-
menys de moment. Les po-
sicions sobre el dret a de-
cidir, com es va tornar a
comprovar en la cimera
d’ahir, continuen allunya-
des i tan sols un miracle
evitarà el xoc de trens so-
cialista. L’únic acord va
ser guanyar temps i inten-
tar consensuar abans del
consell nacional de demà
al matí una proposta con-
creta sobre la nova estra-
tègia del PSC per resoldre
l’encaix de Catalunya a
l’Estat. El miracle implica
que una de les parts rebai-
xi el to i renunciï a les se-
ves demandes. Avancem i
Agrupament Socialista,
els dos sectors més sobira-
nistes del partit, van en-
viar ahir a la nit un do-
cument “alternatiu” amb
una proposta per “esgotar
totes les vies legals” per
poder aconseguir una con-
sulta sobre la independèn-
cia “legal i acordada”. La
direcció, però, no accepta
de cap de les maneres la
proposta dels crítics a fa-
vor de demanar a l’Estat la
competència per convo-
car referèndums per la via
de l’article 150.2 tal com
defensen CiU, ERC, ICV i
la CUP. Tenen ara 24 ho-
res per acordar un docu-
ment que pugui obtenir el
suport majoritari en el
consell nacional.

Durant gairebé dues ho-
res, Pere Navarro i Antonio
Balmón van debatre “in-
tensament” amb els diri-
gents dels sectors catala-
nistes Joan Ignasi Elena i
Jordi del Río (Avancem) i
Marina Geli i Àngel Ros
(Agrupament). El principal
punt damunt la taula era

evitar una divisió del PSC al
Parlament en la votació so-
bre la via de l’article 150.2
prevista per a principis de
desembre. La direcció, tal
com va avançar aquest dia-
ri, va deixar clar als crítics
que ho rebutjaran. Afir-

men que no volen donar
suport al full de ruta inde-
pendentista plantejat per
CiU i ERC, ja que, segons
ells, la idea d’anar al Con-
grés a demanar la consulta
i plantejar sense acord pre-
vi amb el PSOE i el PP la

competència sobre els re-
ferèndums només serveix
per “justificar després una
ruptura”. El document que
plantegen els crítics no in-
clou explícitament un su-
port a l’aposta per l’article
150.2, sinó una constata-

ció genèrica que l’Estat po-
dria cedir les competèn-
cies a la Generalitat per fer
la consulta.

Navarro i Balmón sa-
ben que tenen majoria i
s’imposaran en el consell
nacional. Però estan pre-

ocupats per una possible
ruptura del partit o, si més
no, temen que alguns dels
seus diputats díscols aca-
bin al grup mixt. Després
de l’adéu al partit de la
regidora de Roses Magda
Casamitjana i del director
de la Fundació Catalunya
Europa, Max Vives, els
sectors crítics han apujat
el to públicament. N’és un
exemple l’alcalde de Flix i
membre de l’executiva del
PSC, Marc Mur, que ahir,
en una entrevista a Canal
Català, va assegurar que el
partit està cometent “un
error històric que acabarà
pagant a les urnes”. ■

Sergi Picazo
BARCELONA

DIVISIÓ La cimera entre la direcció del PSC i els sectors crítics fracassa i la possibilitat d’arribar a un pacte pel dret a
decidir és encara “lluny” UNITAT Tenen 24 hores per consensuar un document abans de la votació en el consell nacional

Sense marge de maniobra
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Les frases

“Si no hi ha acord
[previ i entre governs],
no serveix de res la
confrontació ni el que
es pugui generar”
Antonio Balmón
SECRETARI D’ACCIÓ POLÍTICA DEL PSC

“Volem que totes les
sensibilitats es puguin
sentir partícips de la
proposta en favor del
dret a decidir”
Joan Ignasi Elena
DIPUTAT I DIRIGENT D’AVANCEM

“El PSC està en
situació d’emergència
electoral, però el més
greu és que el mateix
partit està en risc”
Raimon Obiols
EUROPDIPUTAT I EXLÍDER DEL PSC

Els dirigents díscols Joan Ignasi Elena, Marina Geli, Àngel Ros –tots tres diputats del PSC– i Jordi del Río, ahir, al carrer Nicaragua de Barcelona ■ ANDREU PUIG

“Ha estat una reunió
intensa de feina en
positiu. Hem acordat
treballar junts de cara
al consell nacional”
Àngel Ros
DIPUTAT I AGRUPAMENT SOCIALISTA
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L’ALT EMPORDÀ
CORREU ELECTRÒNIC

altemporda.diaridegirona@epi.es

L’Ajuntament de l’Escala col·lo-
carà quatre càmeres de videovigi-
lància a la plaça Catalunya per po-
sar fi a les contínues destrosses que
uns brètols fan al mobiliari urbà de
la zona. Al llarg d’aquesta setma-
na, una empresa especialitzada
col·locarà els aparells en tot el pe-
rímetre de la plaça, que estaran
connectats les 24 hores del dia
amb el cos de la Policia Local del
municipi. En total, el nou sistema
tindrà un cost aproximat de 4.500
euros. 

Des de l’Ajuntament asseguren
que els brètols malmeten siste-
màticament les xarxes de porteries
que hi ha instal·lades, el mallat de
la tanca i els vidres. També arren-
quen bancs i el paviment de la
zona de jocs infantil. Aquests, su-
mats a d’altres actes vandàlics,
com ara grafits o la crema de con-
tenidors, costen cada any al mu-
nicipi uns 30.000 euros. 

«Confio que aquesta mesura
serveixi per dissuadir els vàndals
que, quan la plaça està tancada,
aprofiten per fer-hi destrosses.
Amb les noves càmeres podrem
saber qui són i la Policia Local po-
drà veure-ho quan estigui pas-
sant i actuar en conseqüència», as-
segura l’alcalde, Estanis Puig. El
batlle recorda l’elevat cost que té
per als ciutadans de l’Escala fer la

reparació de tot aquest mobiliari
anualment. 

Remodelada i tancada
L’Ajuntament va remodelar aques-
ta plaça amb l’objectiu de dotar-la
de més usos i ja en va reobrir una
part a mitjans de 2011, pendent en-
cara d’acabar les pistes esportives
i els espais de jocs infantils. L’e-
quipament compta també amb
una gran pèrgola de fusta que ofe-
reix aixopluc en cas d’inclemències

meteorològiques. 
Les obres es va dur a terme

mentre s’hi construïa l’aparca-
ment soterrat. Precisament, una de
les novetats de l’actuació és que la
plaça quedava tancada a través de
tres punts d’accés. 

De fet, la idea era oferir més se-
guretat als seus usuaris, sobretot als
més petits, així com garantir una
major conservació del mobiliari
públic i el descans dels veïns de la
1 

L’ESCALA | G.T

L’Escala posarà càmeres a la plaça
Catalunya per evitar bretolades
L’Ajuntament diu que les destrosses de material li costen uns 30.000 euros cada any

Un dels desperfectes que s’ha registrat recentment a la zona. 

CANAL10 EMPORDÀ

Figueres es va convertir en el pri-

mer municipi de la comarca a

instal·lar aquest tipus de dispositius

en quatre punts de la ciutat. L’apar-

cament del Fossos, el carrer Rubau-

donadeu, el Poliesportiu municipals

i la plaça de la Palmera són els llocs

on hi ha fins a 17 càmeres que bus-

quen prevenir qualsevol tipus de fet

delictiu. De fet, la ciutat va demanar

a la comissió de videovigilància el

permís davant d’un increment en el

nombre de robatoris. Des de la regi-

doria de Seguretat Ciutadana, van

explicar fa uns mesos que s’havia

registrat un descens en aquest ti-

pus de delictes i ho atribuïen, en

part, a l’efecte dissuasiu. Figueres

també té pendent posar-ne més a

l’aparcament del Rec Arnau. D’altra

banda, la Jonquera també està tre-

ballant per instal·lar-ne a la N-II.   G.T

FIGUERES



Figueres, pendent
d’instal·lar-ne més

LA CLAU

Els brètols trenquen les
xarxes de les porteries, les
tanques, vidres i també
arrenquen bancs i paviment

Els guardonats a la 14a edició dels Premis Comerç Figueres. 

ROGER LLEIXÀ

Comerç Figueres «penalitza»
l’aparcament per l’elevat preu

L’associació Comerç Figueres
va lliurar ahir els guardons de la
14a edició dels Premis del Co-
merç on es va donar el guardó «crí-
tic» de la Ceba als aparcaments
amb concessió administrativa per
considerar que tenen un elevat
preu que posa impediments a l’ar-
ribada de nous clients a la ciutat.
Entre els finalistes, també hi havia
el gerent d’Urbanisme de la ciutat,
Xavier Ludevid, per la seva plani-

ficació de la remodelació de la
plaça del Gra, així com el regidor
de Mobilitat, José Luis Yécora,
pels canvis de circulació en els dies
de més afluència de visitants. L’en-
titat va «premiar» amb la «Flaona»
els Amics del Castell de Sant Fer-
ran per la seva contribució amb ac-
tes a la fortalesa i amb el premi
«Comerç» amb promotor del Fes-
tival Internacional del Circ, Genís
Matabosch, per la projecció de la
ciutat a l’exterior. 

G.T.

Un fort espetec, que els testimo-
nis van situar entre explosió i tre-
molor, va posar ahir al migdia en
alerta nombrosos municipis de la
comarca. La situació va generar al-
gunes trucades al telèfon d’emer-
gències 112 i es va poder sentir a el
Port de la Selva, Llançà, Figueres,
Roses, Palau-saverdera o la Jon-
quera. En un primer moment, es va
pensar que es podria haver produ-
ït algun tipus de terratrèmol però de
seguida es va descartar. Fonts de
Protecció Civil van assegurar que
s’havia plantejat també la hipòtesi
que es tractés d’algun tipus d’acti-
vitat en una pedrera però també es
va descartar. Una altra de les possi-
bilitats era que algun avió hagués
trencat la barrera del so.  

Les xarxes socials anaven plenes
ahir de comentaris de persones
que havien sentit «l’explosió». El re-
gidor de Governació de Port de la
Selva, Roger Pinart, informava a
través de Facebook que ho havia
percebut i que des del CECAT del
departament d’Interior havien in-
format que es descartava un sisme
i que Indústria estava investigant de

què podia tractar-se. «No va tre-
molar el terra però sí els vidres», ex-
plicava Pinart. També ho recorda-
va així el regidor de Seguretat de Ro-
ses, Àngel Tarrero. «Debien ser dos
quarts d’una del migdia. Estava a l’o-
ficina i, tot i que tenim els vidres
blindats, es va sentir el fort soroll i
els vidres van tremolar», va afegir. Pi-
nart ja apuntava a primera hora de
la tarda que podria tractar-se d’al-
gun avió que hagués trencat la bar-
rera del so i també Tarrero, que des-
prés de múltiples trucades a di-
versos departaments, va dir que es
considerava la hipòtesi més viable
perquè no hi havia res material
afectat. Altres testimonis assegura-
ven que havien sentit poc després
de l’espetec dos avions militars. A la
tarda, des de Protecció Civil, asse-
guraven que quedava descartada la
possibilitat que es tractés d’una ac-
tivitat en una pedrera però no que
hagués pogut ser un trencament de
la barrera del so. El fet que no se’n
determinés l’origen va propiciar
múltiples especulacions. 

FIGUERES | E.B/G.T.

Un fort soroll alerta els veïns de
diversos pobles de la comarca 
El «tro» es va sentir en

municipis com Port de la
Selva, Figueres, Roses,
Llançà, Palau o la Jonquera



Està previst que avui passin a dis-
posició judicial els set detinguts el
passat dijous en l’operació Rockefe-
ller, que busca determinar els autors
dels atacs al prostíbul Paradise de la
Jonquera. A l’hora del tancament d’a-
questa edició hi havia cinc dels ar-
restats que es van negar a prestar de-
claració a comissaria, sense que
això signifiqui que avui, davant del
jutge, hagin de fer forçosament el ma-
teix.

L’operació Rockefeller va comen-
çar durant la matinada de dijous pas-
sat i va culminar amb la detenció de
set persones, a les quals es conside-
ra integrants d’una organització cri-
minal que, entre altres coses, hauria
llençat artefactes explosius contra el
macroprostíbul de la Jonquera du-
rant el desembre de 2012 i hauria dei-
xat un cotxe bomba a l’aparcament
que va obligar a evacuar més de 200
persones.

El cas està en mans dels agents de
la Divisió d’Investigació Criminal
dels Mossos d’Esquadra, que al llarg
de tot el dijous van estar a Blanes i
Lloret realitzat escorcolls en diferents
domicilis i pentinant un descampat
a la recerca de material rellevant
per a la investigació. 

Un dels detinguts era el principal
sospitós del tiroteig a una família de
Lloret durant el setembre de l’any
passat.

FIGUERES | DdG

Almeny cinc dels
set detinguts pel
cas Paradise
s’han negat a
declarar

Es va descartar un sisme o
una activitat de pedreres
però podria haver estat un
avió trencant la barrera del so

REACCIONS

Jo ho vaig sentir

perfectament. Estava al

despatx i el vidre, que és

blindat, fins i tot va tremolar. Va

ser un espetec molt fort»

«

ÀNGEL TARRERO
REGIDOR DE SEGURETAT DE ROSES

CUJEDA
Resaltado
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Roses acollirà el 1r Fòrum Empordà de Turisme

ALT EMPORDÀ 
15/11/2013 - 13:23 
L'acte tindrà lloc el proper dilluns dia 18 de novembre 

a les 09.30h, a l’Hotel Terraza de Roses.

La trobada impulsada per les comarcals d’UDC a l’Alt 

i el Baix Empordà, comptarà amb la presència de la 

directora general de Turisme de la Generalitat, 

Marian Muro i pretén ser un punt de trobada, 

d’intercanvi d’idees i d’experiències obert a 

professionals i empresaris del sector, un dels motors 

econòmics del territori.

La jornada a més inclourà la presentació del Pla 

Estratègic de turisme de Catalunya (2013-2016) i les Directius Nacionals de Turisme 2020, tot seguit s'obrirà un temps de col·loqui per a 

tots els assistents.

Noticies

» Afegeix un comentari nou 132 lectures

Tornar enrere Anar a l´inici

La Biblioteca de Roses organitza el VII Concurs Infantil de Punts de llibre

2 nens ferits per un atac de gos a Roses

Roses celebrarà la II Nit de l'Esport el proper 30 de novembre

Antígona a Nova York, diumenge al TMR

Iniciats a Roses els cursos d'aparadorisme per a comerços i de carretoner per a aturats

Wendy's i Pim Pam Pum ompliran el TMR de somriures contra la leucèmia

Temporada rècord de creuers a Palamós i Roses amb 43 escales i 31.000 passatgers

12 Laseristes del GEN participen a l’Europa Cup Spain celebrada a Palamós

8 artistes exposen en la II Mostra d'artistes locals amateurs a Roses

El projecte de ferrocarril Figueres-Roses de l'any 1900, document del mes de l'Arxiu Municipal de Roses
1 2 3 4 5 6 7 8 9 … següent › últim »

Avis Legal i Polítca de privacitat                                                                                                        amb la col.laboració de:   

M'agrada Envia A 2 persones els agrada. 

Inscriu-te per a veure què 
agrada a les teves amistats.

Complement social de Facebook

Afegeix un comentari...

Comenta utilitzant...

2ComparteixComparteix

Página 1 de 1Noticies | Roses acollirà el 1r Fòrum Empordà de Turisme | Guia de Roses Diari dig...

18/11/2013http://www.guiaderoses.net/noticies/roses-acollir%C3%A0-el-1r-f%C3%B2rum-emp...
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El diari digital des de Roses, tota una VilaEl diari digital des de Roses, tota una VilaEl diari digital des de Roses, tota una VilaEl diari digital des de Roses, tota una Vila

Roses acollirà aquest dilluns, 18 de novembre, el Roses acollirà aquest dilluns, 18 de novembre, el Roses acollirà aquest dilluns, 18 de novembre, el Roses acollirà aquest dilluns, 18 de novembre, el 
1r Fòrum sobre Turisme a l’Empordà1r Fòrum sobre Turisme a l’Empordà1r Fòrum sobre Turisme a l’Empordà1r Fòrum sobre Turisme a l’Empordà
Per ViladeRoses  /   15/11/2013  /   No Comentat

La directora general de Turisme de la Generalitat, Marian Muro, serà a Roses per participar en el debatLa directora general de Turisme de la Generalitat, Marian Muro, serà a Roses per participar en el debatLa directora general de Turisme de la Generalitat, Marian Muro, serà a Roses per participar en el debatLa directora general de Turisme de la Generalitat, Marian Muro, serà a Roses per participar en el debat

(http://i2.wp.com/www.viladeroses.cat/wp-

content/uploads/2013/11/forum_turisme_emporda.jpg) La seccions 

comarcals d’Unió Democràtica de Catalunya (UDC) 

de l’Alt i Baix Empordà organitzen un debat per 

tractar sobre el turisme a l’Empordà.

Un Fòrum, que es portarà a terme a l’Hotel Terraza 

de la Vila rosinca, sent el primer d’aquestes 

característiques que se celebrarà a Roses per posar 

sobre la taula la principal font d’ingressos tant de 

Roses, com d’altres poblacions d’arreu Catalunya.

Marian Muro present al 1r Fòrum Turisme Empordà Marian Muro present al 1r Fòrum Turisme Empordà Marian Muro present al 1r Fòrum Turisme Empordà Marian Muro present al 1r Fòrum Turisme Empordà 

de Rosesde Rosesde Rosesde Roses

La directora general de Turisme de la Generalitat té 

previst visitar Roses per participar en aquesta taula 

col·loqui, la qual aprofitarà per presentar el Pla 

Estràtegic de Turisme de Catalunya 2013-2016, així 

com les Directrius Nacionals de Turisme 2020.

El Fòrum està previst que tingui una durada d’una hora aproximadament d’una hora, per tot seguit obrir un 

torn de preguntes, dubtes i propostes entres els assistents.

Els organitzadors, per facilitar la participació en aquest 1r Fòrum Turisme Empordà, tant dels empresaris com 

de qualsevol persona interessada en assistir faciliten el següent correu electrònic: girona@unio.catgirona@unio.catgirona@unio.catgirona@unio.cat

(mailto:girona@unio.cat) , , , , així com aquest telèfon: 972 20 50 62, per tal de reservar l’assistència, ja que les places 972 20 50 62, per tal de reservar l’assistència, ja que les places 972 20 50 62, per tal de reservar l’assistència, ja que les places 972 20 50 62, per tal de reservar l’assistència, ja que les places 

són limitadessón limitadessón limitadessón limitades

1r Fòrum Turisme Empordà de Roses1r Fòrum Turisme Empordà de Roses1r Fòrum Turisme Empordà de Roses1r Fòrum Turisme Empordà de Roses

Dia: Dia: Dia: Dia: 18 de novembre

Hora: Hora: Hora: Hora: 09:30 hores
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M. VICTÒRIA BERTRAN

El PSC celebra hoy un Consell Na-
cional extraordinario, convoca-
do por el primer secretario, Pere
Navarro, para escenificar un cie-
rre de filas en torno a su visión del
derecho a decidir. El motivo son
las discrepancias expresadas pú-
blicamente por varios miembros
del partido sobre el último posi-
cionamiento socialista en el Par-
lament: el lunes CiU, ERC, ICV y
la CUP acordaban pedir al Esta-
dolatransferenciadelacompeten-
cia para convocar consultas, y el
PSC se descolgaba del grupo pe-
se a asegurar desear una consul-
ta legal y acordada.

Los críticos de Avancem –lide-
rados por Joan Ignasi Elena y Jor-
didelRío–ydeAgrupamentSocia-
lista –con Àngel Ros y Marina Ge-
lialacabeza–todavíanoseexplican
por qué el PSC no se suma a esa
reclamación si la cesión de esa
competencia es una de las cinco
vías legales previstas para cele-
brar la consulta, en tanto que con-
templada en el artículo 150.2 de
la Constitución.

La cúpula socialista argumen-
taqueelpasoprevioacualquierini-
ciativa que quiera contar con el
PSC es que antes haya un acuerdo
entre el Gobierno central y la Ge-
neralitat respecto a la consulta.

A las críticas se han sumado
toda la semana bajas de militan-
tes –las más comentadas en las
redes sociales han sido las de Mag-
da Casamitjana, concejal en Ro-
ses, y la de Max Vives-Fierro, di-
rector de la Fundació Catalunya
Europa–. Estos militantes des-
confían, nuevamente, de que el
PSC sea verdaderamente favora-
ble al derecho a decidir, como di-
ce su programa electoral. Ade-
más, achacan lo que consideran
un giro de Navarro a la reciente
Conferencia Política del PSOE,
es decir, a la influencia de Alfre-
do Pérez Rubalcaba, y esta, a su
vez, de Susana Díaz.

Esta desconfianza la expresa-
ba ayer con claridad al Diari el al-
calde de Flix, Marc Mur, del sec-
tor crítico e independentista de-
clarado.«Lapreguntaes:¿estamos
en el PSC trabajando para la con-
sulta o, disimuladamente, traba-
jando en contra de la consulta?»,
resumía.

No obstante, las expectativas
que ha creado la cita de hoy no lo
son tanto por el resultado del en-
cuentro en sí, pues el respaldo a
sus tesis Pere Navarro lo tiene
asegurado de sobras en un Con-
sell Nacional, donde podría ob-
tener cerca del 80% de apoyos.
Son más de temer los días des-
pués. Las posturas irreconcilia-

bles de los críticos y de la dirección
pueden desembocar en última
instancia en un nuevo lento go-
teo de deserciones entre los pri-
meros, por cuanto ninguno de
ellos se plantea ni dar su brazo a
torcer, ni formar otro partido, ni
que se les obligue a dejar el PSC,
ni acabar en el Grupo Mixto.

Según Marc Mur, lo que la di-
rección pretende ahora es «ce-
rrar la puerta a la discrepancia y
evitar el debate en el grupo parla-
mentario», en referencia a la pró-
xima votación en el Parlament, el
4dediciembresobreeltrasladodel
derecho a decidir al Congreso, y

donde los críticos podrían volver
a romper la disciplina de voto, al-
go que Navarro quiere evitar.

De ahí que el Consell con que
la dirección pretende exhibir que
sus tesis son las ampliamente
aceptadas; y los disidentes, mi-
noría, lo interpreten estos últi-
mos «como un nuevo puñetazo
de Navarro en la mesa». Y de ahí
también que a algunos críticos
pueda no quedarles otro reme-
dio que acabar planteándose su
continuidad en el partido. «Esto
es lo más preocupante, las fugas,
pero uno no puede ser crítico to-
da la vida», admite Marc Mur.

POLÍTICA ■ N AVA R R O B U S C A H OY E S C E N I F I C A R Q U E S U E ST R AT E G I A S O B R E E L D E R E C H O A D E C I D I R O BT I E N E U N A M P L I O R E S PA L D O E N E L PA RT I D O

Dirección y críticos del PSC, más lejos
que nunca ante un Consell decisivo
Avancem y Agrupament todavía no se explican
el giro de Navarro y el rechazo a reclamar al
Estado, junto con CiU, ERC, ICV y la CUP,
la competencia para convocar consultas

Joan I. Elena, Marina Geli, Àngel Ros y Jordi del Río, se reunieron sin éxito el viernes con Pere Navarro. FOTO: ACN

■ El president de la Generalitat,
Artur Mas, se mostró ayer parti-
dario de que la pregunta de la con-
sulta sobre la independencia que
quiere convocar en 2014 sea «cla-
ra e inclusiva». Así lo manifestó
en su intervención en el consejo
nacional de CDC, en Cerdanyo-
la del Vallès.

Tras citar a Escocia como re-
ferente a seguir, Mas se marcó
como objetivo que haya en la so-

ciedad catalana una mayoría cla-
ra y transversal a favor de la con-
sulta.

CDC aprobó ayer por unanimi-
dad el ‘Informe de orientación
política’, que establece las líneas
generales que guiarán a los con-
vergentes en el próximo año y
medio, hasta las próximas eleccio-
nes municipales de 2015.

El partido expresa su satisfac-
ción por la campaña a favor del

‘sí’ a la consulta que ha empren-
dido y que seguirá haciendo, pues-
to que CDC quiere poner todo su
engranaje en marcha para lograr
ampliarelnúmerodecatalanespar-
tidarios de la consulta.

En el ‘Informe de orientación
política’ acuerdan que hay que
explicar bien los esfuerzos que
en opinión del partido está ha-
ciendo el Govern para preservar
las políticas sociales.

El líder de ERC, Oriol Junque-
ras, explicó ayer que él pactó «con
quien correspondía» el discurso
que hizo el pasado miércoles en
Bruselas, el cual levantó una fuer-
te polémica por proponer la pa-
ralización de la economía cata-
lana durante una semana para
presionar al Estado a favor de la
consulta. Junqueras dijo que es-
tos mensajes no son fruto de nin-
guna improvisación, y que el pa-
pel protagonista en el debate so-
beranista lo debe tener la sociedad
civil y los entes locales.

También dejó claro que ERC
«no pactará una mala pregunta
ni se resignará a no votar».

«Es necesaria una pregunta
única, clara, explícita, para no ge-
nerar dudas», destacó.

POLÍTICA ■ J U N Q U E R A S I N S I ST E E N Q U E E R C ‘ N O PA CTA R Á U N A M A L A P R E G U N TA’

Artur Mas defiende que la pregunta
de la consulta sea ‘clara e inclusiva’

Artur Mas, president de la
Generalitat. FOTO: JIM HOLLANDER/EFE

PANORAMA Vidal-Quadras: ‘El nacionalismo fomenta el odio’. El ‘Diari’
entrevista al vicepresidente del Parlamento Europeo, quien afirma
que «Rajoy es débil frente a los separatistas y frente a ETA». P 38 y 39

Joaquim Nadal
Díscols, ostracisme, unitat,
jerarquia, autoritat, acatament,
disciplina. Amenaça. Grup mixt.
Quin llenguatge més estrany.
Llibertat i democràcia
@quimnadal
Joan Coscubiela
A veure si ho entenc, Navarro
PSC diu que defensa consulta
legal, pero está en contra de
demanar que ens deleguin la
competència per fer-la? @jcoscu

CUJEDA
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a setmana passada el foc va atacar novament
l’Empordà impulsat per la tramuntana. La senyo-
ra de la comarca de tant en tant ens recorda el

seu domini i es fa notar. “Jo mano aquí”, sembla que
vulgui dir. “Il·lumino el cel, foragito els núvols i també
us puc portar el foc”, ens va recordar. Les flames van
saltar el Ter cap a Foixà fregant un dels indrets més
fantàstics i sorprenents de la comarca. Amb l’excusa
del foc els en vull parlar. A la tramuntana li agradarà
perquè ella va fer néixer aquest paisatge extraordinari
i desconegut. Es tracta de les enormes dunes de la
zona de Sants Romans, dins el terme de Foixà. Molt a
la vora del Ter, a tocar de la resclosa de Colomers, co-
mença aquest paisatge format per dipòsits de sorra
que creixen i es fan més alts en direcció sud. Ara és
un bosc de pins semblant a tants d’altres, però qui hi
vagi a passejar veurà que camina sobre sorra, sobre
la superfície de dunes mil·lenàries de gran alçada, una

muntanya de sorra que la
tramuntana, la mestressa, hi
ha acumulat des de fa milers
d’anys. La Lluïsa Cros és
una investigadora palafruge-
llenca que ho ha estudiat i
n’ha destacat l’interès geo-
lògic. Explica que les sorres
les portava el Ter. En baixar
el nivell de l’aigua s’asseca-
ven i quedaven a punt per-

què el vent se les endugués. En sentir-la parlar, costa
d’entendre que les dunes no siguin més conegudes i
que no estiguin protegides. La setmana passada el
foc va cremar una part de la duna principal. Les fla-
mes van passar a molts pocs metres de l’església
preromànica de Sants Romans de les Arenes o de Si-
dillà, construïda sobre la duna. És l’element més visi-
ble d’un petit poble abandonat a final de l’edat mitja-
na, potser per l’avanç de les sorres. L’església s’ha
salvat del foc per molt poc. Es diria que la tramuntana
va dirigir les flames perquè respectessin el símbol
d’aquest paisatge únic. Però l’església de Sidillà pot-
ser no se salvarà d’una altra amenaça: l’abandó. Cinc
puntals mig corcats col·locats provisionalment fa
quaranta anys (sí, 40 anys) intenten aguantar el petit
tros de volta que encara queda. L’altre perill són les
extraccions d’àrids no controlades. S’haurien de re-
gular per evitar que aquest indret fantàstic desapare-
gui. Fa pocs anys, va estar a punt de passar.

Passejar avui per les dunes de Sants Romans és
caminar sobre sorra i cendra, una sensació especial
en un paisatge únic que aviat es recuperarà. Sembla-
ria que la tramuntana ens l’hagi volgut ensenyar. Aquí
ho teniu, ha dit.

L

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

LA GALERIA

Vent, sorra i cendra

Passejar avui
per les dunes
de Sants
Romans és
caminar sobre
sorra i cendra

Josep Matas

El Consorci de la Costa
Brava vol tancar la polèmi-
ca generada sobre els pa-
gaments per participar en
les juntes, que es va deixar
sobre la taula en la darrera
junta general, i proposa
que es paguin com a dieta
–subjecte a la retenció de
l’IRPF– i no per assistèn-
cies, com fins ara. La pro-
posta de l’equip directiu
del Consorci va en la línia
del que es fa en altres ad-
ministracions, com ara la
Diputació. En espera del
que aprovi finalment la
junta general –avui a la
tarda n’hi ha una d’extra-
ordinària–, es treballa en
la línia que les indemnitza-
cions retribuïdes es limi-
tin a un màxim de quatre,
en el cas de les juntes gene-
rals, i a catorze, en el de les
de qualsevol altre tipus de
convocatòria a altres òr-
gans de govern col·legiats.
La quantitat es vol actua-
litzar amb un increment
molt menor del que s’ha-
via previst, però tenint la
repercussió de l’IRPF.

Posar ordre
El president del Consorci,
Carles Pàramo, va explicar
que les bases d’execució
dels pressupostos ja preve-
uen el pagament per assis-

tències, però que, en canvi,
es feia com a dieta. Pàramo
i el seu equip, doncs, volen
posar ordre i dotar de crite-
ri aquest tema, perquè és
“molt més complex que no-
més clarificar la quanti-

tat”. És a dir, les bases d’ex-
ecució dels darrers anys
preveien retribuir les as-
sistències a juntes gene-
rals, comissions de govern,
informatives, reunions de
treball i totes les que es fes-
sin i sense límit al mateix
preu. Per això, la proposta
que es defensa és “clarifi-
car, per ara i per al futur, el
sistema retributiu dels
electes que intervinguin
efectivament en els dife-
rents òrgans col·legiats del
Consorci”, adequant-lo a la
llei de bases de règim local.
El Consorci està format
per 27 ajuntaments i la Di-
putació. ■

El Consorci vol que assistir
a les juntes es pagui com a
dieta perquè reté I’IRPF
a El president del Consorci de la Costa Brava, Carles Pàramo, vol clarificar el
sistema retributiu d’acord amb la llei a La quantitat la fixaran els consorciats

Joan Trillas
GIRONA

ADMINISTRACIONS

En la darrera junta de govern,
s’havia previst, i dins l’apro-
vació del pressupost del
2013, apujar les dietes dels
seus càrrecs (alcaldes i regi-
dors) dels 160 euros als 500
per assistència a les juntes.
La polèmica va esclatar i fins i
tot el president de la Diputa-
ció va intervenir dient que ara
no era el moment de fer
aquestes puges. El tema es
va deixar sobre la taula.

“Volem clarificar, per
ara i per al futur, el
sistema retributiu dels
assistents als òrgans
col·legiats”
Carles Pàramo
PRESIDENT PER DELEGACIÓ DEL
CONSORCI DE LA COSTA BRAVA

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

La frase

Darrera junta general, en què es va deixar sobre la taula el tema de les dietes ■ EL PUNT AVUI
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La polèmica pel
cobrament de
les dietes

l Teatre La Sitja de Fornells
de la Selva va acollir ahir
l’estrena del curtmetratge

Llàtzer, dirigit per Mateu Ciurana.
Un centenar de persones van as-
sistir a la projecció del curt, pro-
tagonitzat per Martí Peraferrer i
Mariona Ginès. El director —i
també guionista— i l’actor van
assistir a la projecció juntament
amb altres membres de l’equip.
L’actriu no hi va poder assistir

E perquè està treballant a l’Estat
francès. El curt explica la història
d’un home que es vol suïcidar i
enceta un diàleg existencial amb
la mort. El director qualifica el
film com “una declaració d’amor
al cinema”. Dura 21 minuts que
passen molt bé, tot i que el diàleg
entre la mort i el suïcida no és
gens insubstancial ni superficial.
Al llarg del curt, apareixen contí-
nues referències a escenes del ci-

nema clàssic. Des de la famosa
seqüència d’El setè segell d’Ing-
mar Bergman, en què la mort
s’apareix, passant per Rebecca,
d’Alfred Hitchcock, o Mort a Ve-
nècia de Visconti, entre d’altres.
“Aquestes grans pel·lícules
m’han permès articular el meu
discurs per explicar el que volia”,
confessa. Malgrat el to sever i il-
lustrat dels diàlegs i les referèn-
cies a clàssics del cinema, Ciura-

na s’ha esforçat, explica, “a fer
una pel·lícula que no necessiti
llibre d’instruccions”. I se’n surt,
perquè encara que no s’identifi-
quin les referències, el film té un
discurs propi perfectament intel-
ligible. Va avisar el públic, però:
“Si hi ha alguna cosa que no en-
teneu, no és que sigueu rucs; el
ruc sóc jo que no m’hauré sabut
explicar.” Abans de la projecció,
Ciurana va explicar que Llàtzer

ha satisfet una inquietud que te-
nia des de ben jove: “Amb 16
anys ja filmava pel·lícules de Su-
per 8”, va dir. El director va des-
tacar la participació dels dos ac-
tors professionals protagonistes
de la cinta i de l’escola d’audiovi-
suals ERAM, de Salt, en l’equip
tècnic. Es mostra satisfet del re-
sultat i diu que vol repetir l’expe-
riència, tot i que, assegura, per
ara no té res concretat.
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LA CRÒNICA

De Bergman a Visconti, passant per Fornells de la Selva

Jordi Nadal
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DILBERT Por Scott Adams

DESDE NUEVA YORK 

Érase una vez una niña 
vestida de princesa
AGENDA El mercado sigue atento a Twitter... y a sus protagonistas.

E. S. Mazo. Nueva York 
Que EEUU es la cuna de em-
prendedores es algo que na-
die duda. Ahí están las histo-
rias de los multimillonarios 
de Forbes, que hicieron suyo 
el sueño americano y constru-
yeron fortunas a partir de los 
orígenes más humildes. Ahí 
está también Silicon Valley, la 
espina dorsal de la investiga-
ción tecnológica y sede de ti-
tanes como Facebook, Apple 
y Google. Y ahí está también 
Vivianne Harr, la niña de 
nueve años elegida por Twi-
tter para hacer sonar la cam-
panilla en su debut bursátil el 
7 de noviembre . 

En Wall Street, como era 
de esperar, no se pierde de 
vista la cotización de la red de 
microblogging, que sirve de 
termómetro del temor de una 
nueva burbuja puntocom. Pe-
ro también es notable estos 
días el protagonismo de la pe-
queña Harr.  

Ya a los pies de la Bolsa de 
Nueva York llamó la atención 
de muchos. La de quienes se 
preguntaban quién era esa ni-
ña que aplaudía tan entusias-

mada con su vestido de prin-
cesa. Twitter lo aclaró: es una 
de las representantes del éxi-
to de la red social, pues se hizo 
famosa el año pasado al mon-
tar un puesto de limonada du-
rante 365 días para recaudar 
dinero contra la esclavitud in-
fantil. Logró 101.320 dólares 
en el día 173. 

La historia hasta ahí es cu-
riosa. La que viene después es 
la del nuevo sueño americano. 
El padre de Vivianne, experto 
en medios sociales y hasta en-

tonces presidente de Resona-
te Social, lo dejó todo para lan-
zarse a montar su propia em-
presa: Make a Stand, dedicada 
a vender limonada orgánica 
de comercio justo. La idea 
convenció, pues logró en di-
versas rondas de financiación 
privada 982.000 dólares. Con 
el respaldo del capital riesgo, 
hoy es consejero delegado de 
la firma, que funciona bajo la 
premisa de “paga lo que quie-
ras”. 

Los expertos avisan de que 
Harr puede cambiar la forma 
de entender los negocios, 
pues es una de las primeras 
firmas que funcionan con este 
sistema. Normalmente, el 
consumidor prefiere un pre-
cio fijo. Y cuando no, tiende a 
pagar de más ante la incerti-
dumbre. Una buena noticia si 
no fuera porque estas empre-
sas solían contar con clientes. 
Con Harr, eso ha cambiado, 
mostrando que el sueño ame-
ricano que imagina un país 
con triunfantes empresas de 
bienestar social es algo más 
que una utopía.

Vivianne Harr, en el debut bursátil de Twitter.

L   La Reserva Federal seguirá siendo 
protagonista esta semana, 
después de que el pasado jueves 
Janet Yellen, la futura presidenta 
de la Fed, se mostrara defensora 
del plan de estímulos  del banco. 
Esta semana será el turno de 
Bernanke, el actual presidente, 
que hablará el martes a las 19:00 
horas de Washington (las 01:00 
horas en Madrid). Además, el 

miércoles se publican las actas de 
la última reunión de la Fed. 

L  En el sector financiero, se espera 
que llegue pronto el acuerdo de 
JPMorgan con la Justicia para 
zanjar las investigaciones por la 
crisis ‘subprime’. Se enfrenta a una 
multa de 13.000 millones de 
dólares. 

L  Entre los datos, el miércoles se 
publica la inflación.

Más y más Reserva Federal

Marta Fernández. Madrid 
Ha abierto hace apenas tres 
semanas, pero sus mesas pa-
recen estar atrayendo a la 
clientela del barrio de Sala-
manca. Es la segunda sede en 
Madrid de Vi Cool, un forma-
to casual creado por Sergi 
Arola, Sara Fort y Josep Ma-
ría Fort hace cinco años en 
Roses, localidad de Girona 
donde cerró hace un par de 
años para centrarse en su cre-
cimiento en la capital y en el 
mercado internacional. En 
septiembre de 2011, llegó este 
concepto a Madrid, donde se 
inauguró un primer local en 
Huertas. Además, hace un 
año, Vi Cool desembarcó en 
Hong Kong. 

En las dos sedes en Ma-
drid, funciona una misma 
carta de platos informales di-
señados por el cocinero, con 
dos estrellas Michelin en su 
casa madre de Zurbano. “Te-
ner Vi Cool en Madrid gene-
ra sinergias con nuestro espa-
cio principal, donde, aunque 
predomine la clientela ex-
tranjera, nos interesa mucho 
atraer a la madrileña. Nos lo 
planteamos como una mane-
ra de interactuar con el públi-
co. Si nos conocen a través de 
Vi Cool, podemos ganar co-
mensales en Zurbano. Por 
eso, queríamos abrir un se-
gundo local de Vi Cool”, ar-
gumenta Sergi Arola. 

Con un moderno interio-
rismo de Eva Palao, Vi Cool 
Lagasca tiene capacidad para 
80 personas en sala y 20 en su 
terraza. La carta incluye bo-
cados informales con el sello 
del chef, como la ensalada 
César, las sardinas marinadas 
con aceite de tomate seco y 
orégano fresco, las coca-
pizzas o los langostinos fritos 
con curry y menta; además 
de platos ya míticos de este 
chef como sus patatas bravas. 
El precio medio es de unos 25 
euros (con vino). Al frente de 

una bodega de 30 referencias, 
está Daniel Poveda, sumiller 
de Arola. Además, hay varios 
menús: un menú del día, de 
lunes a viernes, por 12,90 eu-
ros (2 platos y postre a elegir); 
el menú de tapas, por 20 eu-
ros (6 platos y postre) o el me-
nú degustación Clásicos de 
Arola, por 30 euros (7 boca-
dos salados y 2 dulces). 

“Ha habido un proceso de 
redefinición de la gastrono-
mía española con formatos 
asequibles. Y eso también 
ayuda a vender nuestra coci-
na en el exterior”, afirma 
Arola. “Hemos llegado al 
mundo de la empresa en ple-
na crisis y hemos aprendido 
muchas lecciones”, añade.

Sergi Arola abre un  
nuevo Vi Cool en Lagasca

COMIDAS DE NEGOCIOS

FOGÓN CURIOSO 

Sergi Arola considera su local de Zurbano 
como su casa madre. Además, cuenta con 
restaurantes en Barcelona, París, Sao Paulo, 
Santiago de Chile, Mumbai (India) y su 
último proyecto en Verbier (Suiza), además 
de Vi Cool en Hong Kong. “Salir fuera es una 
forma de sostener un sueño, que es mi 
negocio en Madrid”, explica el chef, que vive 
a caballo entre Madrid, París y Barcelona. En 
junio, Hacienda precintó el restaurante Sergi 
Arola de Zurbano por deudas. Ahora, tras 
reabrirlo, el chef busca impulsar el negocio 
de este espacio que funciona con carta y 
menús degustación. “Estamos en el mejor 
momento de nuestra cocina. Pronto, habrá 
novedades”, avanza.

VI COOL 
�  Dónde. Lagasca, 32 (esquina con Jorge 

Juan). Madrid. Tel. 91 435 57 01. 
�  Web. www.vi-cool.com 
�  Fórmula. Cocina informal diseñada por 

Sergi Arola. 
�  Precio medio a la carta. 25 euros. 
�  Precio Menú del día. 12,90 euros. 
�  Precio Menú de tapas. 20 euros. 
�  Precio Menú degustación ‘Clásicos de 

Arola’. 30 euros. 
�  Horario. Abre todos los días.

Vi Cool es la versión económica de la cocina de Sergi Arola.
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A. Serrano
BARCELONA

29.307
milions d’euros
gestionarà l’any vi-
nent el govern de la
Generalitat, segons
el projecte aprovat
a principis de no-
vembre pel govern i
que, dimecres, serà
sotmès al debat a la
totalitat al Parla-
ment.

COMPTES · L’àmbit metropolità copa el gros de les inversions territorials del pressupost del 2014 i s’endú més de 585
milions OBRES · El perllongament dels FGC a Terrassa, algunes variants i el Segarra-Garrigues, els grans projectes

Un pastís de 850 milions

Uns 850 milions d’euros. És el pas-
tís de la inversió territorial previst
en el pressupost de la Generalitat
per al 2014. A aquesta quantitat,
s’hi han d’afegir els gairebé 443 mi-
lions que no estan distribuïts per
territoris –malgrat que hi acabin re-
percutint– i que fan que la inversió
total dels comptes ascendeixi a més
de 1.291 milions.

De la partida territorialitzada,
com és habitual, el tall més gran se
l’endú l’àmbit metropolità (que in-
clou el Barcelonès i el Baix Llobre-
gat), on es destinaran més de 585
milions, que suposen el 69% del to-
tal. El segueix (vegeu gràfic adjunt)
l’àmbit de Ponent, el Camp de Tar-
ragona, les comarques gironines,
les centrals, l’Alt Pirineu i l’Aran i,
per acabar, les Terres de l’Ebre. La
distribució va dels 585 milions ci-
tats fins als 18,5 que es destinaran
a les terres ebrenques.

El repartiment territorial de les
inversions és sempre una qüestió
delicada, i més ara que la Generali-
tat està en números vermells i la in-
jecció de diners per a projectes es fa
amb comptagotes. En l’àmbit me-
tropolità, destaquen les inversions
al Barcelonès (265 milions), que in-
clouen els desemborsaments per
pagar les hipoteques de nombrosos
edificis (més de 70 milions a través
de la fórmula del cens emfitèutic) i
altres construccions. També 16 mi-
lions per a material per a les línies
metropolitanes dels Ferrocarrils de
la Generalitat de Catalunya (FGC).
Però la despesa ferroviària més
gran d’aquesta zona es fa al Vallès
Occidental: 17 milions per a l’allar-
gament dels FGC a Sabadell i més
de 118 per al de Terrassa. És el gros
de la inversió que la Generalitat farà
a les comarques vallesanes, on
s’aporten més de 194 milions.

Un repàs per l’àmbit de Ponent,
el segon gran receptor, descobreix
que l’executiu ha pressupostat uns
deu milions per a obres del canal Se-
garra-Garrigues i més de seixanta
per a la variant de la C-13 entre Vi-
lanova de la Barca i Térmens. Tam-
bé n’hi ha dos per a la reforma inte-
gral de l’edifici judicial de Lleida.

En el Camp de Tarragona, la in-
versió més copiosa és la correspo-
nent al condicionament de la C-51
al Vendrell, amb més de 22 milions.
Dins d’aquest sector, també s’hi in-

clou la comarca on la Generalitat fa-
rà el desemborsament més petit de
tots. Es tracta de la Conca de Bar-
berà. El govern català hi invertirà al
llarg del 2014 un total de 25.000
euros, que aniran al centre logístic
previst a la capital, el Logis Inter-
modal de Montblanc, per ara con-
gelat. La dada ja ha provocat ma-
lestar al territori.

Pel que fa a les comarques gironi-
nes, la inversió de la Generalitat per
a l’any vinent ascendeix a més de
38,5 milions, un 4,6% del total.
Entre els projectes inclosos en els
comptes, figuren treballs a l’escola
Montserrat Vayreda de Roses, per
més d’un milió d’euros; les obres de
la nova construcció del parc de
bombers a Olot, per 1,3 milions, i la
rehabilitació de la residència per a
infants i adolescents Puig d’en Roca
a Girona, amb 1,5 milions. També la
nova escola Sa Forcanera, de Bla-
nes, amb 2,4 milions.

Per la seva banda, els projectes
per a l’any vinent de les comarques
centrals preveuen més d’un milió
per a la reposició de maquinària de
l’hospital de Vic, 1,5 per a l’adequa-
ció de l’institut Lluís Peguera de
Manresa i més de tres milions per a

la nova construcció del CAP de Pie-
ra. La Generalitat hi destinarà més
de 31 milions, deu més que a l’Alt
Pirineu i l’Aran. Les tres inversions
més grans en aquest sector són la
de més de 2,6 milions per a l’obra de
l’escola Els Reiers a la Pobla de Se-
gur, l’1,1 milió per a material ferro-
viari que es destinarà a la línia dels
FGC de Lleida a la Pobla i l’aportació
de sis milions que l’Institut Català

de Finances farà al Pallars Sobirà
també en matèria ferroviària. El re-
compte acaba a les Terres de l’Ebre.
S’hi desembutxacaran 18,5 mi-
lions. I 3,6 aniran a la nova escola
Sant Llàtzer de Tortosa.

Debat al Parlament
El pressupost passa dimecres el seu
primer tràmit parlamentari, amb el
debat a la totalitat. El ple debatrà
les esmenes de retorn que els grups
tenen temps de presentar fins avui.
Els comptes, aprovats a principi de
novembre pel govern, ascendeixen
a més de 29.307 milions i, són, com
els va definir el conseller d’Econo-
mia, Andreu Mas-Colell, uns núme-
ros “al límit”. El govern manté la
despesa pública del 2013 i confia als
nous ingressos l’equilibri d’uns
comptes que han de complir amb
l’1% de dèficit. El govern preveu
aconseguir 2.318 milions amb la
privatització de béns i serveis. ■

De Gispert i Mas-Colell, el dia que el conseller va presentar el projecte de pressupost al Parlament ■ QUIM PUIG
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La Conca de Barberà és
la comarca amb menys
inversió per al 2014
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TOMB · Magda Casamitjana, històrica del PSC a l’Alt Empordà des de fa 14 anys, renuncia a tots els càrrecs i funcions del
partit INCÒMODA · Deixa la militància per desavinença amb la línia nacional del PSC i per la seva posició en relació amb el
sobiranisme ÒRFENA · Diu que no es vol apuntar a cap altre partit, però que continuarà treballant amb entitats i fundacions

“Estava en una situació
estancada i incòmoda”

Magda Casamitjana Exalcaldessa de Roses i històrica del PSC a l’Alt Empordà

Esteve Carrera
ROSES

agda Casamitja-
na va ser alcal-
dessa de Roses
del 2007 al
2011. És una de

les figures històriques del PSC a
l’Alt Empordà i la setmana pas-
sada va anunciar que renuncia
a tots els càrrecs del que fins
ara era el seu partit i a les fun-
cions associades com ara les de
consellera comarcal i assessora
a la Diputació. Conserva el càr-
rec de regidora a Roses fins a fi-
nal de mandat. “A partir d’ara el
compromís amb el partit és ze-
ro, però amb lleialtat i respecte,
sempre, per descomptat”, diu
Casamitjana.

Incòmoda amb la política o
amb el PSC?
Amb el PSC, amb el tema nacio-
nal i la sobirania; sempre ho he
dit molt clarament i no me n’he
amagat mai. També incòmoda
en aquest moment a Girona, on
hi ha un equip que té una mane-
ra de fer i que no compta amb
mi, aquesta és la veritat. Per
tant, el fet d’insistir que tinc ga-
nes de participar i que em vagin
dient “Ja ho veurem” ha provo-
cat que em retiri de l’executiva
de Girona; el juny passat és veri-
tat que em van comunicar que
aniria bé que deixés els càrrecs.

Això va ser decisiu?
No; cronològicament, aquesta
va ser l’última decisió. Tinc 50
anys, si no tingués la vida una
mica planejada, amb dos fills a
la universitat, seria molt difícil,
però jo no vull dependre d’un
sou d’una gent que no compta
amb mi... Pel meu recorregut,
em puc permetre el luxe de mi-
rar endavant amb tota la tran-
quil·litat del món. El que ha for-
çat més la decisió és aquesta po-

M

lítica que estem vivint actual-
ment, no m’hi sento gens còmo-
da i tampoc m’hi sento útil.

I en un altre partit?
En cap altre partit. Jo ara em
quedo òrfena, no sé exactament
qui votaré; no hi ha cap partit
que em representi en aquest
moment. Em molesta aquesta
situació de tanta tensió i medio-
critat, no mediocritat de perso-

nes, sinó mediocritat d’idees i
de projecte.

Però ja s’ha apuntat a la dele-
gació empordanesa de la Fun-
dació Catalunya Europa.
Hi sóc, i ja hi havia participat a
Barcelona des de fa molts anys,
des que conec Pasqual Maragall.
Em retiro d’un tipus de política,
de la dels partits. Però tinc algu-
na cosa a dins que fa que sempre
vulgui donar un cop de mà, par-
ticipar en les coses públiques i
ho continuaré fent. Aquí a l’Em-
pordà, a la FCE, amb Ernest Ma-
ragall, hi ha mil coses més. A Gi-
rona, també, amb Pia Bosch,
que té moltes coses muntades i
que funcionen. Sense remune-
ració i amb ganes de treballar.

Ernest Maragall encapçala un
partit, no s’hi apuntaria?
No, l’Ernest és un amic i l’admi-
ro. La fundació difon el llegat
del pensament de Pasqual Ma-
ragall, no només en l’àmbit ca-
talà, també el llegat europeu, el
de l’euroregió... Amb l’Ernest he
parlat molt, però en aquest mo-
ment no penso que Nova Es-
querra Catalana sigui un tipus
de partit diferent del que hem
viscut fins ara. M’hi acosta el
sentiment i la ideologia, però no
em faré de cap altre partit. Sóc
socialista i ho seré sempre.

Quin seria el camí correcte de
cara al sobiranisme?
Ara mateix no veig un futur fe-
deralista clar ni una proposta
federalista que m’agradi. Per
tant, vull fer la consulta i que la
gent decideixi què volem ser.
Personalment, m’agradaria una
Catalunya amb competències
reals, com les de l’Estatut del
2006 de Pasqual Maragall, i se-
ria suficient. Ara bé, si això no
és possible –ja que ens el van
tombar–, si ha de ser una Cata-
lunya estat, doncs que sigui una

Catalunya estat socialista.

A Roses ara sou quatre inde-
pendents en el grup del PSC,
que té set regidors. Cal fer un
nou grup?
No m’agradaria, però jo he po-
sat el meu càrrec de portaveu a
disposició dels companys. En
aquest grup som més amics que
no companys de política. Sóc
partidària de col·laborar i ells
saben que no sóc una competi-
dora perquè ja anuncio pública-
ment que no em tornaré a pre-
sentar. No vull ser un obstacle,
però tampoc vull que la gent es
confongui. A partir d’ara, algú a
Roses ha de sortir a liderar i a
explicar quines són les posi-
cions del PSC. Però al consistori
no hem tingut mai problemes i
ja hi ha hagut vots diferents en-
tre nosaltres.

Tornarà a l’ensenyament?
Ja ho veurem. Fa trenta anys
que treballo, dotze en l’educació
i després vaig entrar a la políti-
ca. Sense saber exactament què
era aquest món, hi he estat ca-
torze anys, deu a l’oposició i
quatre al govern. M’agrada molt
descobrir, crear i obrir moltes
portes. Tinc uns quants anys
per rumiar-m’ho i moltes coses
per fer: un màster per acabar,
cuidar la família... Se m’obre un
altre món totalment diferent,
apartat d’aquestes misèries.

Ho trobarà a faltar?
Estic perfectament, disposada a
fer-ho tot, però amb molta més
tranquil·litat. Ho trobaré a faltar,
per descomptat, perquè sóc una
persona molt dinàmica i m’agra-
da ficar-me allà on més proble-
mes hi ha. Però no m’avorreixo,
no sé on aniré a parar, potser a
París o a l’Índia a donar un cop de
mà, o a Roses o a Girona. Puc
pensar amb tranquil·litat què vull
fer amb la meva vida. ■

Magda Casamitjana, dijous passat, a la platja de Roses ■ E.C.

Em molesta aquesta
situació de tanta
tensió i mediocritat
en les idees i
el projecte

❝
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els serveis d'emergència van
aconsellar a tres famílies del carrer
montseny de Torroella de montgrí
que passessin la nit fora de casa. la
pluja que no va parar de caure en tot
el dia va provocar un despreniment
a la paret del montgrí. una pedra
d'un metre cúbic va caure fins al jar-
dí d'una casa i va acabar impactant
contra una paret. l'alcalde del mu-
nicipi, Jordi cordón, va explicar
que no hi ha hagut cap persona afec-
tada pel succés, però per precaució
es va demanar als ocupants d'a-
quests tres domicilis que passessin
la nit en altres indrets. Aquest dilluns
els serveis municipals inspeccio-
naran l'estat de la casa afectada i si
hi poden haver noves esllavissa-
des.

cordón explicava que atesa la
seva composició, els despreniments
en aquesta muntanya «no són es-
tranys» quan plou. Aquesta vegada,
una pedra de grans dimensions,
d'un metre setanta per noranta, va
fer aconsellable que tres famílies
abandonessin les seves llars per
precaució.

concretament, una de les tres fa-
mílies, que va passar la nit en un ho-

tel, és la que va patir el succés més
directament, ja que habita a la casa
en la què va impactar la pedra. les
altres dues famílies hi són a prop, i
per això es va creure convenient que
també deixessin buits els domicilis
i finalment van dormir a cases de fa-
miliars.

uns 600 abonats de Palafrugell i
la bisbal es van quedar bona part de
la nit i del matí d’ahir sense submi-
nistrament elèctric per les condi-
cions meteorològiques adverses.
concretament 420 abonats de la bis-
bal d’empordà i 180 de Palafrugell.
A la resta de catalunya també van
quedar sense llum 260 usuaris de
Falset, a la comarca del Priorat.

endesa va informar que a les 4
van quedar resoltes totes les inci-
dències excepte una trentena d’a-
bonats de Palafrugell. en aquesta
ciutat del baix empordà, precisa-
ment ahir al matí, va cremar la cai-
xa de quadres d’una estació trans-
formadora. Al vespre, però, van tor-
nar els talls de llum amb afectació a
la bisbal i cruïllles. 

malgrat el temporal, els bom-
bers de la Generalitat van haver de
fer relativament poques sortides.
Ahir es van comptabilitzar una de-

sena d’actuacions, la majoria per
bombar aigua acumulada per cul-
pa del fet que els embornals no la xu-
claven prou. entre les actuacions
més destacades hi va haver una
inundació al carrer Paral·lel núme-
ro 17 de la bisbal, aigua acumulada
al carrer Tramuntana de Pals i es va
haver de bombar aigua d’un apar-
cament subterrani del carrer del
roser d’olot. A l’escala es van inun-
dar els baixos d’un restaurant 

l’accident més greu es va produ-
ir a Tordera ahir a la tarda quan dos
vehicles van xocar frontalment a la

n-ii deixant tres ferits menys lleus.
el sinistre es va produir poc després
d’un quart d’una del migdia al qui-
lòmetre 686 de la carretera. els ocu-
pants d’un dels vehicles van quedar
atrapats entre la ferralla del cotxe. els
ferits van ser un home de 69 anys i
una veïna de 67 traslladats a l’hos-
pital de blanes i una dona de 46
anys, que va ser portada a calella. 

També va ser un ensurt gros el
que es va endur una família que cir-
culava amb un cotxe a roses, con-
cretament a la zona de les Arenes. el
vehicle va sortir de la via i va quedar

bolcat. el sinistre va provocar di-
versos ferits, entre ells dos menors,
que van ser traslladats al cAP de ro-
ses. Aquest va ser el segon accident
que es va produir a la ciutat de l’Alt
empordà en menys de 24 hores. el
dissabte al migdia un vehicle que cir-
culava pel quilòmetre 3 de la Gi- 610,
la carretera que va de roses a Palau
saverdera, va quedar penjat i va te-
nir una fuita de combustible que va
haver de ser netejada de la via per
evitar relliscades. l’accident va pro-
vocar tres ferits lleus que van ser tras-
lladats a l’hospital de Figueres.

GIRONA | ACN/X.MARTÍ

Una roca del
Montgrí cau
contra una casa
a Torroella i han
de desallotjar
tres famílies
Uns 600 abonats de Palafrugell i la

Bisbal es van quedar sense electricitat
durant la nit i el matí de diumenge



Temporal de vent i pluja i accidents. De dalt a baix i d’esquerra a dreta. El vent va bufar amb força la nit de
dissabte a diumenge a l’Escala amb onades que van superar roques i esculleres. Dos accidents a Roses en menys de
24 hores van deixar diversos ferits que van haver de ser traslladats a Figueres i al CAP. 



MONTSENY EMPORDÀ

esllavissades, acumulació d’ai-
gua i la neu van provocar proble-
mes per circular en nombrosos in-
drets de catalunya. A les comar-

ques Gironines, les vies més afec-
tades van ser la carretera de Pa-
lafrugell, a calella, la de castellar
de n’Hug, a la molina, i la carretera
de riudaura, a olot. 

el vial que va fins a calella de
Palafrugell va haver de ser tallat en
els dos sentits de la marxa per l’a-
cumulació d’aigua a la via. la
pluja que va començar a caure a
la tarda al baix empordà va inun-
dar l’autovia. 

Diferent va ser el cas d’olot, que

va haver de ser tallat el carrer de
riudaura per culpa d’una fuita
d’aigua. els bombers van haver
d’actuar per bombar l’aigua. 

Pel que fa a la carretera que va
a la molina, la bv-4031, entre els
quilòmetres 12 i 31, la neu va
 obli gar a circular amb cadenes
bona part del dia d’ahir. 

els problemes a Girona no van
ser els únics que va patir la xarxa
viària catalana. entre la conca
de barberà i l’Alt camp una eslla-

vissada va malmetre la c-240 que
uneix la riba amb vilaverd. 

una roca de grans dimensions
va caure a la cuneta de la via sen-
se causar ferits, ja que és una car-
retera tallada per obres.  els tre-
balls van començar el passat mes
de setembre després d’un altre
gran despreniment de roques el
mes de maig que la va deixar in-
transitable. 

l’alcalde de vilaverd, Antoni
Anglès, va assegurar que no tem

que  els nous despreniments re-
tardin els treballs, ja que la nova
roca caiguda no ha afectat de ple
el centre de la via. Després de
dos anys i mig d’afectació, la c- 240
s’hauria de reobrir aquest diven-
dres. els pagesos de la zona han
estat els més afectats per aquest
temps que la carretera ha estat ta-
llada. 

la pluja va fer que es restringís
temporalment l’accés al Papiol
per la bv-1466.

ACN / DdG | GIRONA

Problemes a les carreteres  per acumulació de neu i pluja

La via entre Palafrugell i
Calella tallada en els dos
sentits a causa de
l’acumulació d’aigua 

XARXA VIÀRIA

PRIMER TEMPORAL DE LA TARDOR les inciDències

Tema del dia

Diari de Girona ■Dilluns, 18 De novembre De 20134
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